
Tillegg høringssak, 

 

 

Konklusjon: 

 

Kommentar til høringsnotatet. 

 

 

I høringsnotatet er følgende lovendring foreslått « pasient eller bruker har rett til slikt 

opphold dersom dette etter en helse- og omsorgsfaglig vurdering er det eneste tilbudet 

som kan sikre pasienten og brukeren nødvendige forsvarlige helse- og 

omsorgstjenester.» Rettigheten skal fremkomme klart av lov.  

 

 Slik dagens situasjon er, mener kommunen at denne rettigheten delvis er forankret i 

gjeldende lovverk, Pasientrettighetsloven «§3-1 pasientenes og brukerens rett til 

medvirkning « og helse -og sosialtjenestelovens §§ 4-1, 3-2, forsvarlighet og 

kommunens ansvar for helse -og omsorgstjenester. Som det fremgår i nevnte lov har 

kommunen en plikt til å rådføre seg med pasienten når man fatter vedtak om 

tjenester og at tjenestene er forsvarlige.  

 

Forsvarlighetsprinsippet pålegger kommunene å tilby institusjonsplass når dette er 

tjenesten som sikrer pasienten forsvarlige tjenester. Forslaget nevner også 

behandlende leges uttalelse/ erklæring / epikriser etc. som grunnlag for å beslutte / 

fatte vedtak om nivå på tjeneste, det vises til forvaltningslovens § 17 

(forvaltningsorganets utredningsplikt) forvaltningsorganet skal påse at saken er så godt 

opplyst som mulig.  

 

 Det fremkommer av lovforslaget at behandlende leges vurdering skal vektlegges. 

Dersom behandlende lege skal ha mulighet til å overprøve kommunens beslutning, 

forutsettes det at behandlende lege har god kjennskap til kommunen og 

kommunenes organisering av tjenestetilbudet. 

 

Regjeringen vil innføre nasjonale kriterier for tildeling av langtidsopphold i sykehjem / 

tilsvarende bolig.  

 

 Bakgrunnen for forslaget er at det vil kunne gi mer likeverdige tjenester. Nasjonale 

kriterier bør, om det vedtas, ta konsekvensen av ulik utforming av tjenestetilbudene 

/ lokale forhold i kommunene. Det antas at de fleste kommuner allerede har lokale 

retningslinjer for tildeling av plass i sykehjem. Det betyr at nasjonal retningslinjer bør 

utformes som minimumskriterier. 

 

Ventelister på tildelt plass i sykehjem/lignende boliger kan for kommunene virke 

positivt da man til enhver tid har en oversikt over behov for sykehjemsplass / 

tilsvarende boliger og kan brukes som et styringsverktøy?  

 

 Eidsvoll vurderer at ventelister vil gi brukere/pårørende større grad av forutsigbarhet, 

men at det i mindre grad egner seg som styringsverktøy. 


